
P rojekt nowego statutu delegaci otrzymali 
wczeÊniej. Przy wejÊciu na sal´ wr´czono 
im zestaw 25 autopoprawek Komisji 

Statutowej. W pierwszej po∏owie listopada br., 
kiedy projekt statutu by∏ ju˝ wydrukowany, 
odbywa∏y si´ jeszcze poÊwi´cone mu spotkania, 
m.in. z Radami Osiedli. To na nich w∏aÊnie 
zg∏oszono dodatkowe wnioski i propozycje. 
Po rozpatrzeniu ich przez Komisj´ Statutowà 
przybra∏y form´ autopoprawek.

Zasadniczà dyskusj´ poprzedzi∏a wymiana 
poglàdów, czy w ogóle przyjmowaç statut, 
czy nie przerwaç ZPCz. i zaczekaç, a˝ do 
zaskar˝onej ustawy, nakazujàcej spó∏dzielniom 
mieszkaniowym dokonanie zmian swoich 
statutów, ustosunkuje si´ Trybuna∏ Konstytu-
cyjny. Ostatecznie przewa˝y∏ poglàd, ˝e by∏oby 
to z∏amaniem ustawy, a ponadto spowodowa∏oby 
komplikacje w funkcjonowaniu niektórych 
organów spó∏dzielni.

W ramach dyskusji nad projektem statutu 
pad∏o z trybuny ok. 150 g∏osów - propozycji               
i uwag, niejednokrotnie przewracajàcych do góry 
nogami to, z czym wysz∏a Komisja Statutowa. Jej 
przewodniczàcy, Ryszard Dzialuk, w pewnym 
momencie zaapelowa∏ do delegatów: uszanujcie 
nasz trud. Kiedy w wyniku g∏osowania, upad∏a 
g∏ówna propozycja Komisji Statutowej, by walne 
zgromadzenie cz∏onków MSM Energetyka 
odbywaç tylko w cz´Êciach, jej przewodniczàcy, 
uznajàc za fikcj´ odbywanie walnego zgroma-
dzenia w ca∏oÊci, z∏o˝y∏ rezygnacj´ - swojà                   
i pozosta∏ych cz∏onków komisji. Ci ostatni 
potwierdzili to indywidualnie.

Przewodniczàcemu Komisji Statutowej, 
Ryszardowi Dzialukowi, wraz z pozosta∏ymi 
cz∏onkami komisji, podzi´kowa∏ za ich trud 
Janusz Gajda.

Obrady toczy∏y si´ dalej, paragraf po paragrafie 
wprowadzano do projektu autopoprawki i dodat-
kowe propozycje. Po godz. 19 ZPCz. zakoƒczy∏o 
prace nad statutem. Przyj´to go w g∏osowaniu: 67 
g∏osów za, 6 g∏osów przeciw, 2 osoby wstrzyma∏y 
si´ od zaj´cia stanowiska. Po rejestracji b´dziemy 
wracaç do statutu na ∏amach M-6.

ZPCz. zajmowa∏o si´ ponadto innymi sprawa-
mi. Szerzej piszemy o nich na s.2.                  Z.R.

Prosimy o zabranie g∏osu

W 2008 r. przypada 50-lecie MSM Energetyka. W∏adze spó∏dzielni, Zarzàd i Rada 
Nadzorcza, zastanawiajà si´, jak daç wyraz temu jubileuszowi. Nie czas na 
uroczyste fety, nie sposób jednak, by okràg∏a rocznica min´∏a bez echa.

PISMO MI¢DZYZAK¸ADOWEJ
SPÓ¸DZIELNI MIESZKANIOWEJ

„ENERGETYKA”

24 listopada br. obradowa∏o, z udzia∏em 83 delegatów, nadzwyczajne, drugie w tym 
roku, Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków. PoÊwi´cone by∏o, przede wszystkim, 
uchwaleniu nowego statutu MSM Energetyka. Obradom przewodniczy∏ Janusz Gajda. 
Wspomagali go: Andrzej Sokoliƒski - jako zast´pca, Krystyna Reszczyƒska - jako 
sekretarz, Marek Podkaƒski - jako asesor. Pracà dwóch powo∏anych komisji kierowali: 
Komisji Mandatowej- Andrzej Szwaranowicz, Komisji Skrutacyjnej - Józef Klinger.

NUMER 4 (58)        GRUDZIE¡ 2007 
ISSN 1508-9266             BEZP¸ATNIE

Nadzwyczajne ZPCz.

Sprawa statutu, ale nie tylko

M-6M-6

W przysz∏ym roku 
50-lecie spó∏dzielni

Na paêdziernikowym posiedzeniu Rada 
Nadzorcza okreÊli∏a podstawowe wskaêniki 
i za∏o˝enia do planu gospodarczo - finanso-
wego na 2008 r. Plan powinien byç opraco-
wany przez Zarzàd i zatwierdzony przez Rad´ 
Nadzorczà do 31 stycznia 2008 r.

Cz´Êcià sk∏adowà zbiorczego planu 
spó∏dzielni b´dà plany dzia∏alnoÊci eksploata-
cyjnej poszczególnych osiedli. Majà byç opra-
cowane przez administracje i uchwalone przez 
Rady Osiedli do 31 grudnia br.

Po uchwaleniu planu gospodarczego osiedli, 
administracje zobowiàzane sà do wywieszenia 
na klatkach schodowych informacji o planach 
remontowych w danym budynku. (a)

Plan 2008 r. 
do koƒca stycznia

przesz∏oÊci i teraêniejszoÊci jest punktem wyjÊcia 
do proponowania w∏asnych rozwiàzaƒ.

Tematów ani obj´toÊci wypowiedzi nie ograni-
czamy. ChcielibyÊmy przy tym, by znajdowa∏y si´ 
one we wszystkich numerach 2008 r., ale to ju˝ 
od nas nie zale˝y - trzeba mieç co drukowaç. Ape-
lujemy zatem do cz∏onków spó∏dzielni: zdecy-
dujcie si´ zabraç g∏os, przedstawiaç swoje opinie. 
Mogà i powinny byç krytyczne, byleby nie by∏y 
obraêliwe.

J                                     u˝ w sierpniu br., na posiedzeniu Rady Nad-
zorczej, prezes Jan Radzikowski poinformo-

wa∏ wst´pnie o zamierzeniach. Jubileusz wypada 
mi´dzy majem a lipcem (wyjaÊnimy to przy innej 
okazji). Mo˝liwe jest wydanie okolicznoÊciowego 
wydawnictwa obrazujàcego histori´ spó∏dzielni, 
myÊli si´ o zorganizowaniu centralnego fe-
stynu. Majà byç przyznane wyró˝nienia w 
postaci odznaki Zas∏u˝ony Dzia∏acz Ruchu 
Spó∏dzielczego.

Oprócz  tego,  co zostanie przypisane re-
dakcji M-6, chcielibyÊmy, poczàwszy od 
nast´pnego numeru, zamieszczaç zwiàzane z 
50-leciem spó∏dzielni, wypowiedzi jej cz∏onków. 
OczywiÊcie, dobrze b´dzie, jeÊli znajdà si´ tacy, 
którzy przypomnà pierwsze lata funkcjonowania 
spó∏dzielni, chodzi jednak g∏ównie o jej dzieƒ 
dzisiejszy. Uwagi, oceny i propozycje mogà np. 
dotyczyç: dzia∏alnoÊci inwestycyjno - remon-
towej • gospodarki finansowej (m.in. czynsze, 
zad∏u˝enia) • pracy organów spó∏dzielni (Rada 
Nadzorcza, Zarzàd, Rady Osiedli, Rady Domu) • 
pracy Administracji Osiedli • sposobu za∏atwiania 
interesantów. A wszystko przy za∏o˝eniu: ocena 

Z okazji Âwiàt Bo˝ego Narodzenia i Nowego Roku 2008
Cz∏onkom MSM Energetyka wraz z Najbli˝szymi

serdeczne ˝yczenia zdrowia i wszelkiej pomyÊlnoÊci

przekazujà Zarzàd i Rada Nadzorcza 
MSM Energetyka, Redakcja M-6

W ka˝dym budynku informacja 
o remontach

Jest regulamin obrad 
walnego zgromadzenia
Nadzwyczajne Zebranie Przedstawi-            

cieli Cz∏onków, obradujàce 24 listopada br., 
uchwali∏o regulamin obrad walnego zgro-
madzenia cz∏onków MSM Energetyka. Pe∏ny 
tekst tego regulaminu przedstawimy w jednym             
z kolejnych numerów M-6.
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1.
Uchwa∏a w sprawie wyra˝enia 

zgody na przekszta∏cenie prawa 
u˝ytkowania wieczystego, ustano-
wionego dla MSM Energetyka, w 
prawo w∏asnoÊci nieruchomoÊci.

W dniu 13.10.2005 r. wesz∏a w 
˝ycie ustawa z dnia 29.07.2005 r. o 
przekszta∏ceniu prawa u˝ytkowania 
wieczystego w prawo w∏asnoÊci 
nieruchomoÊci, zgodnie z którà 
spó∏dzielnie mieszkaniowe mogà 
wystàpiç z ˝àdaniem przekszta∏cenia 
prawa u˝ytkowania wieczystego 
nieruchomoÊci w prawo w∏asnoÊci. 
Przekszta∏cenie nast´puje odp∏atnie,       
a do ustalenia op∏aty stosuje si´ 
odpowiednio przepisy ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomoÊciami.

Zgodnie z ustawà o gospodarce 
nieruchomoÊciami, w∏aÊciwy organ 
mo˝e udzieliç bonifikaty od ustalonej 
ceny. W myÊl uchwa∏y Rady m.st. 
Warszawy spó∏dzielniom mieszkanio-
wym ubiegajàcym si´ o przekszta∏cenie 
prawa u˝ytkowania wieczystego w 
prawo w∏asnoÊci na podstawie ustawy 
z dnia 29 lipca 2005 r. przys∏uguje 
bonifikata. Suma udzielonych bonifi-
kat nie mo˝e przekroczyç 95 proc.

G∏ównym warunkiem udziele-
nia bonifikaty jest podj´cie uchwa∏y 
zabrania przedstawicieli cz∏onków o 
wyra˝eniu zgody na przekszta∏cenie 
prawa u˝ytkowania wieczystego, 
ustanowionego dla spó∏dzielni, we 
w∏asnoÊç nieruchomoÊci. Uchwa∏a 
musi zawieraç postanowienie, ˝e po 
przekszta∏ceniu prawa u˝ytkowania 
wieczystego w prawo w∏asnoÊci 
spó∏dzielnia przeniesie w∏asnoÊç lokalu 
na ka˝dego posiadacza spó∏dzielczego 
prawa do lokalu, który wystàpi do 
spó∏dzielni z wnioskiem o doko-
nanie takiego przeniesienia zgodnie 
z ustawà z dnia 15 grudnia 2000 r. o 
spó∏dzielniach mieszkaniowych.

Za∏àcznikiem do uchwa∏y jest 
wykaz obj´tych nià nieruchomoÊci - 
∏àcznie 148.

2.
Uchwa∏a w sprawie zamiany 

gruntów w osiedlu Sadyba.

Grunty po∏o˝one przy ul. Sobies-
kiego 68 (dwie dzia∏ki: jedna o pow. 
3887 mkw., druga o pow. 45 mkw.) 
oraz przy ul. Przy Bernardyƒskiej 
Wodzie 13 (dzia∏ka o pow. 4017 
mkw.) sà w wieczystym u˝ytkowaniu 
MSM Energetyka. Grunty przy ul. 
Korczyƒskiej (dwie dzia∏ki: jedna 
o pow. 7862 mkw., druga o pow. 
360 mkw.) stanowià w∏asnoÊç m.st. 
Warszawy.

Grunt b´dàcy w wieczystym 
u˝ytkowaniu spó∏dzielni, faktycznie 
zajmowany jest od lat przez Zespó∏ 
Szkó∏ nr 59 oraz przez Paƒstwowe 
Przedszkole nr 229. Uregulowanie 
stanu prawnego wymienionych 
gruntów na rzecz ich faktycznych 
u˝ytkowników zapewni prawid∏owe 
funkcjonowanie szkó∏ i przedszko-
la. Miastu pozwoli to zrealizowaç 
budow´ sali gimnastycznej, a 
spó∏dzielni zrealizowaç budynek 
mieszkalny z gara˝em podziem-
nym oraz naziemnymi miejscami 
postojowymi. W przypadku ustale-
nia nieekwiwalentnoÊci przedmiotu 

zamiany gruntów, strony wyrównajà 
ró˝nic´ w drodze dop∏aty.

Sygnalizowana zamiana gruntów 
jest nast´pstwem Porozumienia zawar-
tego w dniu 21.11.2002 r. pomi´dzy 
Zarzàdem Dzielnicy Mokotów Gminy 
Warszawa Centrum i Zarzàdem MSM 
Energetyka o wzajemnej regulacji 
stanu prawnego gruntów po∏o˝onych 
w osiedlu Sadyba.

3.
Uchwa∏a w sprawie rozliczenia 

kwot wp∏aconych przez cz∏onków 
spó∏dzielni z tytu∏u przekszta∏cenia 
po dniu 23 kwietnia 2001 r. lokator-
skiego prawa do lokalu mieszkalnego 
na spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe prawo 
do lokalu lub prawo w∏asnoÊci.

 Zgodnie z art. 6 ust. 2 ustawy z 
dnia 14.06.2007 r. o zmianie ustawy 
o spó∏dzielniach mieszkaniowych oraz 
o zmianie niektórych innych ustaw, 
cz∏onkowie spó∏dzielni, którzy po 23 
kwietnia 2001 r. uzyskali przekszta∏cenie 
spó∏dzielczego lokatorskiego prawa do 
lokalu na spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe 
prawo lub prawo odr´bnej w∏asnoÊci, 
mogà uzyskaç zwrot wp∏aconych 
kwot z tego tytu∏u w postaci zwolnie-
nia z wp∏at na fundusz remontowy. 
Zwolnienie to obejmowa∏oby okres 
jaki wynika∏by z przeliczenia wnie-
sionej przez cz∏onka kwoty zwiàzanej 

z przekszta∏ceniem prawa do lokalu 
i wielkoÊci obowiàzujàcych wp∏at 
na fundusz remontowy w ramach 
miesi´cznych op∏at eksploatacyjnych 
za lokale. Zgodnie z ustawà, decyzja o 
takim rozliczeniu nale˝y do walnych 
zgromadzeƒ (zebraƒ przedstawicieli) 
poszczególnych spó∏dzielni.

W uchwale ZPCz. „Nie wyra˝a si´ 
zgody na rozliczenie kwot wp∏aconych 
z tytu∏u przekszta∏cenia po 23 kwiet-
nia 2001 r. spó∏dzielczego lokatorskie-
go prawa do lokalu mieszkalnego na 
w∏asnoÊciowe prawo do lokalu lub prze-
niesienie po tym dniu w∏asnoÊci loka-
lu na cz∏onka, któremu przys∏ugiwa∏o 
lokatorskie prawo do lokalu mieszkal-
nego w ten sposób, ˝e kwoty obliczone 
zgodnie z art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 
14 czerwca 2007 r. o zmianie ustawy                
o spó∏dzielniach mieszkaniowych oraz 
o zmianie niektórych innych ustaw 
(Dz. U. Nr 125 poz. 9326) zostanà wpi-
sane na poczet wp∏at na fundusz remon-
towy przypadajàcych dla osób, na rzecz 
których spó∏dzielnia przekszta∏ci∏a 
prawo lokatorskie na w∏asnoÊciowe lub 
przenios∏a w∏asnoÊç lokalu.”

Zgoda taka - jak czytamy w wyja- 
Ênieniu przygotowanym do uchwa∏y - 
uszczupli∏aby na wiele lat pozyskiwane 
Êrodki na remonty (chodzi o kwot´ ok. 
6,8 mln z∏). W MSM Energetyka spra-
wa dotyczy 297 cz∏onków. 

Oprócz uchwalenia statutu, co by∏o g∏ównym zadaniem ZPCz., 
podj´∏o ono trzy wa˝ne dla spó∏dzielni i jej cz∏onków uchwa∏y. 
Poni˝ej omawiamy pokrótce ka˝dà z nich, zwracajàc uwag´ na 
przedstawione przez Zarzàd spó∏dzielni uzasadnienia. Przyj´to 
ponadto, co sygnalizujemy na s.1, regulamin obrad walnego 
zgromadzenia cz∏onków MSM Energetyka.

Zamiana gruntów w osiedlu Sadyba
Rozliczenie kwot wp∏aconych przez cz∏onków

Nadzwyczajne Zebranie Przedstawicieli Cz∏onków

Statut MSM Energetyka w dotych-
czasowym brzmieniu uchwalony 

zosta∏ przez Zebranie Przedstawicieli 
Cz∏onków w dniu 6 wrzeÊnia 1995 r. 
potem by∏ kilkakrotnie uzupe∏niany. 
Zmiany i uzupe∏nienia wynikajà z 
potrzeb wewn´trznych spó∏dzielni 
oraz z uwarunkowaƒ zewn´trznych. 
Do tych ostatnich zaliczyç nale˝y 
ustaw´ z dnia 15 grudnia 2000 r. 
o spó∏dzielniach mieszkaniowych 
wraz z póêniejszymi nowelizacja-
mi. Ostatnia z nich, z 14 czerwca 
2007 r., zobowiàzuje spó∏dzielnie 
do dokonania zmian swoich statu-

tów nie póêniej ni˝ do 30 listopada 
2007 r.

Przygotowaniem nowego statutu 
naszej spó∏dzielni zaj´∏a si´ Komisja 
Statutowa powo∏ana na 56. Zebraniu 
Przedstawicieli Cz∏onków w dniu 
10 czerwca 2006 r. Rok póêniej, 
na 57. ZPCz. w dniu 26 maja                   
2007 r., przed∏o˝y∏a projekt statutu 
do omówienia i przyj´cia. Z punktu 
tego, umieszczonego w porzàdku 
obrad, ostatecznie jednak zrezygno-
wano. Par´ dni potem Sejm zno-
welizowa∏ ustaw´ o spó∏dzielniach 
mieszkaniowych, co spowodowa∏o 

koniecznoÊç dokonywania dalszych 
zmian w statucie.

Na Komisji Statutowej, z jej 
przewodniczàcym Ryszardem 
Dzialukiem, spocz´∏y nowe 
obowiàzki. Ma∏o kto zdaje sobie 
spraw´ z rozmiaru tych obowiàzków. 
DoÊç powiedzieç, ̋ e komisja musia∏a 
rozpatrzyç prawie 300 uwag i pro-
pozycji. Oprócz kwestii drobnych, 
by∏y wÊród nich problemy zasad-
nicze wymagajàce wszechstronne-
go omówienia i zaj´cia stanowiska. 
Odbywa∏o si´ to na posiedzeniach 
komisji, która w 2007 r. zbiera∏a si´ 
25 razy. Czasem wystarczy∏o kilka 
godzin, czasem poÊwi´cono statu-
towi kilkanaÊcie. Ponadto cz∏onkowie 
komisji brali udzia∏ w licznych zebra-
niach poÊwi´conych statutowi.

Komisja Statutowa zakoƒczy∏a 
swà prac´ zbiorowà rezygnacjà 
z∏o˝onà w czasie obrad ZPCz. (patrz 
s. 1). Szkoda...

Statut spó∏dzielni to coÊ w rodzaju konstytucji paƒstwa. Konstytucja 
okreÊla organizacj´ naczelnych organów paƒstwowych, prawa                  
i obowiàzki obywatela, statut - podobnie - organizacj´ spó∏dzielni, 
zakres i sposób jej dzia∏ania oraz prawa i obowiàzki cz∏onka.

Za wysi∏ek dzi´kujemy

Prawo u˝ytkowania wieczystego prawem w∏asnoÊci
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– Jak przebiega realizacja wniosków 
z∏o˝onych przez cz∏onków spó∏dzielni 
w sprawie przeniesienia w∏asnoÊci lo-
kali?

– Pierwsze uchwa∏y Zarzàdu 
spó∏dzielni w sprawie okreÊlenia przed-
miotu odr´bnej w∏asnoÊci lokali mieszkal-
nych dla poszczególnych nieruchomoÊci 
zosta∏y podj´te w 2003 r., a pierwsze umo-
wy przeniesienia w∏asnoÊci lokali podpi-
sane zosta∏y w formie aktów notarialnych 
w kwietniu 2004 r.

Do koƒca pierwszego pó∏rocza         
2007 r. podj´te uchwa∏y umo˝liwia∏y 
przeniesienie prawa w∏asnoÊci 9430 
lokali mieszkalnych. W tym okresie 
wp∏yn´∏o 1418 wniosków o ustanowie-
nie w∏asnoÊci mieszkaƒ, a zaledwie 116 
cz∏onków spó∏dzielni przystàpi∏o do pod-
pisania umów notarialnych. W pierw-
szym pó∏roczu br. tylko dwóch cz∏onków 
spó∏dzielni  zdecydowa∏o si´ podpisaç 
umowy.

Natomiast od lipca do po∏owy sierpnia 
2007 r. (rozmow´ przeprowadzono 2 listo-
pada b.r. - dop. red.) wp∏yn´∏o 1612 wnio-
sków i do koƒca paêdziernika dalszych 
383 wnioski. Razem 1995. Wszystkie 
z∏o˝one wnioski o przeniesienie w∏asno-
Êci lokali zosta∏y rozpatrzone. Cz∏onko-
wie spó∏dzielni, którym przys∏ugujà 
spó∏dzielcze lokatorskie prawa do loka-
li, zostali poinformowani o wysokoÊci 
sp∏aty nominalnej kwoty umorzenia kre-
dytu oraz o zad∏u˝eniach z tytu∏u op∏at za 
u˝ywanie lokali (nale˝noÊci czynszowe). 
Po uregulowaniu tych nale˝noÊci zama-
wiane sà dla ka˝dego lokalu dokumenty 
niezb´dne do podpisania aktu notarialne-
go (m.in. wypis z rejestru gruntu, wypis 
z kartoteki lokali, wypis z ksi´gi wie-
czystej, rzut kondygnacji, na której jest 
usytuowany lokal). Okres oczekiwania 
na dokumenty, sporzàdzane w wi´kszoÊci 

przez Urzàd Dzielnicy Mokotów, trwa do 
dwóch miesi´cy.

Pierwsze umowy notarialne 
przenoszàce w∏asnoÊç lokali na zasa-
dach okreÊlonych postanowieniami 
znowelizowanej ustawy o spó∏dzielniach 
mieszkaniowych z czerwca br. podpisane 
zosta∏y w dniu 18 wrzeÊnia br. Do koƒca 
paêdziernika podpisano w formie aktów 
notarialnych 58 umów.

– Dla ilu lokali dokumenty, o któ-
rych mowa, zosta∏y dotàd przez Zarzàd 
zamówione?

– Do koƒca paêdziernika 2007 r. 
zosta∏y zamówione dokumenty dla 933 
lokali, co oznacza, ̋ e tylu wnioskodawców 
wp∏aci∏o na konto spó∏dzielni wymaganà 
nale˝noÊç z tytu∏u umorzenia kredytu. To 
jednak nie wystarcza – lokal nie mo˝e byç 
zad∏u˝ony, o czym nie wszyscy zaintere-
sowani starajà si´ pami´taç i co przed∏u˝a 
procedur´. Zdarza∏o si´, ˝e z∏o˝one 
wnioski by∏y niekompletne, wymaga∏y 
uzupe∏nienia lub wr´cz uregulowania sta-
nów prawnych. Takich przypadków by∏o 
482, o czym zainteresowane osoby zosta∏y 
poinformowane pisemnie.

– Jakie sà kwoty przeniesie-
nia w∏asnoÊci – przekszta∏cenia 
spó∏dzielczego lokatorskiego prawa do 
lokalu w odr´bnà w∏asnoÊç?

– Sp∏ata nominalnej kwoty umorze-
nia kredytu dla mieszkaƒ lokatorskich 
wynosi od kilku z∏otych do kilkunastu 
tysi´cy. Na przyk∏ad za lokal 38 mkw. 
przy Sieleckiej 55 (budynek z 1973 r.) 
sp∏ata nominalnej kwoty umorzenia kre-
dytu wynios∏a 3,37 z∏; natomiast za lokal 
62 mkw. przy ul. Pieka∏kiewicza 7 ( bu-
dynek z 1991 r., osiedle Idzikowskiego) 
19 973 z∏.

– Powszechnie narzeka si´ na 
opóênienia w rozpatrywaniu wnio-
sków. Jak jest z tym u nas?

– Wszystkie wnioski, nie liczàc tych 
z ostatnich dni paêdziernika br., zosta∏y 
przez Zarzàd spó∏dzielni sprawdzo-
ne i rozpatrzone, s∏owem nadano im 
bieg. Oznacza to poinformowanie za-
interesowanych cz∏onków spó∏dzielni 
o wysokoÊci umorzenia kredytu, nie 
oznacza natomiast zakoƒczenia sprawy 
podpisaniem aktu notarialnego. Narzu-
cona spó∏dzielniom przez ustawodawc´ 
trzymiesi´czna procedura jest po prostu 
nierealna; ustawowego terminu mo˝e 
dotrzymaç spó∏dzielnia, która ma do 
za∏atwienia 50 wniosków, a nie 2000. 
Problem ten by∏ g∏oÊno dyskutowany 
jeszcze przed wejÊciem w ˝ycie znoweli-
zowanej ustawy. Rzecznik Praw Obywa-
telskich równie˝ wyst´powa∏ w tej spra-
wie do Ministra SprawiedliwoÊci, ale bez 
echa. Trzymiesi´czny termin na zawarcie 
umów  w formie aktów notarialnych z 
cz∏onkami spó∏dzielni, którzy z∏o˝yli 2 
tysiàce wniosków w tych samych dniach, 
jest niemo˝liwy do zrealizowania. 

– Ile aktów notarialnych zosta∏o 
dotàd podpisanych?

– Zawiadomienia o terminie podpi-
sania umowy w kancelarii notarialnej sà 
wysy∏ane do cz∏onków spó∏dzielni listami 
poleconymi z dwutygodniowym wyprze-
dzeniem. JednoczeÊnie cz∏onkowie sà in-
formowani o koniecznoÊci przekazania 
do kancelarii notarialnej swoich danych 
osobowych. Jak ju˝ wspomnia∏am, od 18 
wrzeÊnia br. do 30 paêdziernika br. pod-
pisanych zosta∏o 58 aktów przenoszàcych 
w∏asnoÊç lokali mieszkalnych. Nale˝y 
przy tym zaznaczyç, ̋ e podpisanie jednej 
umowy notarialnej trwa oko∏o 40 minut. 
Od listopada br. umowy przeniesienia 
w∏asnoÊci b´dà podpisywane jeszcze w 
dwóch nast´pnych kancelariach notarial-
nych, co zapewne przyspieszy zawiera-
nie umów, nie na tyle jednak, by w pe∏ni 

usatysfakcjonowaç ponad trzytysi´cznà 
grup´ cz∏onków spó∏dzielni zaintereso-
wanych uzyskaniem prawa w∏asnoÊci 
lokali.

– Wszystko o czym mówimy, dotyczy 
przede wszystkim cz∏onków spó∏dzielni 
posiadajàcych lokatorskie prawa do 
lokali mieszkalnych po∏o˝onych w 
budynkach wybudowanych na gruncie 
z prawem u˝ytkowania wieczystego. 
Sà jednak w Energetyce zabudowa-
ne grunty, do których spó∏dzielni nie 
przys∏uguje takie prawo. Co wówczas?

– W takich przypadkach, zgodnie z 
postanowieniami znowelizowanej usta-
wy o spó∏dzielniach mieszkaniowych, 
na pisemne ˝àdanie cz∏onka spó∏dzielni, 
któremu przys∏uguje spó∏dzielcze 
lokatorskie prawo, spó∏dzielnia 
jest obowiàzana zawrzeç umow´ o 
przekszta∏cenie przys∏ugujàcego mu 
prawa na spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe 
prawo. Ustawa zakreÊla termin do koƒca 
2010 r., oczywiÊcie po dope∏nieniu przez 
cz∏onka spó∏dzielni okreÊlonych warun-
ków. Zarzàd spó∏dzielni zawar∏ w ostat-
nich tygodniach 115 takich umów, a 267 
nast´pnych jest w trakcie opracowania.

–  O które chodzi tu osiedla czy bu-
dynki?

– Osiedla Stegny Pó∏noc i Idzikow-
skiego oraz budynki: Konstanciƒska 
3B, Portofino 2,6,10, Egejska 5,6,7,8 oraz 
Sobieskiego 105.

Koƒczàc t´ rozmow´ w imieniu 
Zarzàdu MSM Energetyka zwracam 
si´ do cz∏onków spó∏dzielni z proÊbà o 
wyrozumia∏oÊç i wyjàtkowà cierpliwoÊç, 
gdy˝ czynione sà wszelkie starania o 
jak najszybsze zrealizowanie z∏o˝onych 
wniosków, co niestety wymaga znacznie 
wi´cej czasu ni˝ okreÊli∏ to ustawodawca.

–  Dzi´kuj´ za rozmow´.
Rozmawia∏ Zbigniew Rossa  

Prawie 3500 cz∏onków spó∏dzielni 
wystàpi∏o o przeniesienie w∏asnoÊci lokali

S    ygnalizowaliÊmy to w czerwcowym 
numerze M-6, koncentrujàc si´ na 

sprawie dla wielu najwa˝niejszej - wykupie, 
prawie za darmo, mieszkaƒ lokatorskich na 
w∏asnoÊç. 

Co w ustawie nowego? Walne zgro-
madzenie spó∏dzielni mieszkaniowej, 
niezale˝nie od jej wielkoÊci, nie mo˝e byç 
zastàpione przez zebranie przedstawicieli 
• WÊród organów spó∏dzielni nie ma 

zebraƒ grup cz∏onkowskich • Likwidacja 
spó∏dzielczego w∏asnoÊciowego prawa do 
lokalu, na rzecz prawa odr´bnej w∏asnoÊci 
lokalu, w przypadku nowych umów z 
cz∏onkami spó∏dzielni.

Walne zgromadzenie, w sytuacji gdy 
liczba cz∏onków przekroczy 500, mo˝e byç 
podzielone na cz´Êci. Ale jak, przy blisko 
20. tysiàcach uprawnionych, zorganizowaç 
walne, w ilu cz´Êciach?

Choç walne zgromadzenie jest wa˝ne 
niezale˝nie od liczby obecnych cz∏onków, 
to przy obowiàzku zawiadomienia o nim na 
piÊmie wszystkich cz∏onków, mo˝na 
spodziewaç si´ wi´kszej frekwencji, ni˝ np. 
na odbywanych dotàd zebraniach grup 
cz∏onkowskich. Gdzie ich zebraç, jak 

pomieÊciç? JeÊli, mimo wszystko, da si´ 
to jakoÊ przeprowadziç, pozostaje ponadto 
problem, jak - po zakoƒczeniu wszystkich 
walnych zgromadzeƒ w cz´Êciach - 
doprowadziç do podsumowania podj´tych 
wniosków i nadaç im form´ jednolitej 
uchwa∏y.

Odr´bnà kwestià, z którà trzeba b´dzie 
sobie poradziç, sà wybory cz∏onków 
Rady Nadzorczej. Dotychczas nale˝a∏o to 
do zebrania przedstawicieli, teraz wybór 
musi byç dokonany przez walne. Tylko 
jak?

O innych wa˝niejszych kwestiach 
znowelizowanej ustawy b´dziemy infor-
mowali w kolejnych numerach w sta∏ej 
rubryce Reforma w spó∏dzielniach 

Nowelizacja ustawy

Z dniem 31 lipca 2007 r. wesz∏a w ˝ycie, uchwalona przez Sejm w 
maju br., nowelizacja ustawy o spó∏dzielniach mieszkaniowych. 
Liczne zmiany w dotychczasowych przepisach, wprowadzenie 
wielu nowych rozwiàzaƒ to w istocie reforma spó∏dzielczoÊci 
mieszkaniowej; reforma, jak rewolucja, zmienia si´ bowiem wiele, a 
przekszta∏cenia sà g∏´bokie.

Reforma w spó∏dzielniach

Rozmowa z Janinà Kleniewskà, pe∏nomocnikiem Zarzàdu ds. cz∏onkowsko-mieszkaniowych
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W  kwietniowym nume-
rze M-6 przeczyta∏em 
bulwersujàcà notatk´: 

Kiedy b´dzie koniec smrodów? 
Wiadomo, ˝e chodzi o zapachy i wy-
ziewy - dochodzàce z szybów wen-
tylacyjnych w naszych budynkach, 
które to wyziewy krótko mówiàc 
Êmierdzà, raz mniej a raz wi´cej, 
zale˝nie od  budynku i od pory roku. 
Na interpelacj´ Pana Redaktora w 
tej materii odpowiedzia∏ kierownik 
Administracji Osiedla Sielce, gdzie 
sytuacja zdaje si´ byç najgorsza. 
Znalaz∏ on jakoby idealne wyjÊcie z 
sytuacji, mianowicie: usuni´cie pod 
rygorem karnym wszelkich okapów, 
wentylatorków itp.

Rozumowanie Pana Kierowni-
ka jest bardzo proste: nakazanie 
mieszkaƒcom wyrzucania z domów 
wspomnianych urzàdzeƒ jest wie-
lokroç taƒsze ni˝ udro˝nienie szy-
bów wentylacyjnych w budynkach. 
Zadziwiajàce jest te˝ to, ˝e Pan Re-
daktor popar∏ t´ inicjatyw´. Prze-
cie˝, na zdrowy rozsàdek, usuni´cie 
wentylatorków i okapów, które jak na 
ca∏ym Êwiecie jest, powinny byç zain-
stalowane kilkadziesiàt lat temu wraz 
z budowà naszych mieszkaƒ, niczego 
nie zmieni, a ludzie tak czy inaczej 
b´dà sobie nadal gotowaç jad∏o, czy to 
na gazie, czy u˝ywajàc elektrycznoÊci; 
zatem pies nie tu jest pogrzebany.

Panie Redaktorze! Od kilku- 
dziesi´ciu lat niektórzy mieszkaƒcy 
sami udoskonalajà swoje mieszka-
nia poprzez m.in. zawalanie szybów 
wentylacyjnych gruzem, wstawia-
nie w otwory rur ograniczajàcych 
przep∏yw powietrza itp. itd. Ponad-
to ptaki zapewne te˝ nie pró˝nujà 
budujàc corocznie tam gniazda; 
zatem dopóki nie udro˝ni si´ tych 
kana∏ów wentylacyjnych, na nic 
zdadzà si´ wszelkie nakazy i zaka-
zy, ze straszeniem sàdami w∏àcznie. 
Niestety, trzeba pogodziç si´ z fak-
tem, i˝ bez nak∏adów finansowych 
to si´ nie uda, tyle tylko, ˝e sprawa 
smrodu b´dzie si´ ciàgnàç, a winni 
jak zwykle pozostanà lokatorzy.

Jest jeszcze inne êród∏o niecieka-
wych zapachów, mianowicie rury 
kanalizacyjne. Otó˝ na ni˝szych 
pi´trach od czasu do czasu powstajà 
tzw. cofki, co prowadzi do pojawia-
nia si´ smrodów, a nawet wycieków 
cuchnàcej cieczy do naszych zlewów 
czy zlewozmywaków w kuchni. Te 
zjawiska zanikajà na d∏u˝szy czas 
po interwencyjnym spuszczaniu i 
udra˝nianiu jakichÊ tam rur i odstoj-
ników pod piwnicà. Zatem, gdzie 
by nie spojrzeç, trzeba dokonywaç 
na czas konserwacji odpowiednich 
urzàdzeƒ, jak to przewidzia∏ kon-
struktor budynków, a nie nakazy-
waç, taƒsze co prawda, likwidowanie 
okapów, wywietrzników czy kuche-
nek gazowych lub innych.

We wszystkich tych przypadkach 
widaç tzw. spychotechnik´, której 
naczelne has∏o to: robiç wszystko, 
aby nie robiç nic, a win´ zwaliç na 
mieszkaƒców, jeszcze zastraszaç 
ich konsekwencjami, niech si´ 
martwià i klnà. Inna sprawa, ˝e nasi 
mieszkaƒcy w znacznej mierze nie 
grzeszà podstawowà wiedzà z fizy-
ki: mianowicie za ci´˝ko uciu∏ane 
pieniàdze za∏o˝yli sobie szczelne 
okna i drzwi, kochana Administracja 
ociepli∏a im budynki, zatem jak  si´ 

wszystko dok∏adnie pozamyka nie 
trzeba w∏àczaç kaloryferów, wystar-
czy tylko troch´ pogotowaç obiadku 
i cieplutko jest jak w uchu, a ˝e po 
Êcianach Êcieka skroplona para, to 
przecie˝ wina dziurawego dachu.

 To sà autentyczne przypadki w 
moim budynku i za ˝adne skarby nie 
da si´ takim ludziom wyt∏umaczyç, 
˝e sà w b∏´dzie. Sà te˝ lokatorzy mo˝e 
bardziej uczeni, ale za to miewajà 
przeró˝ne niecodzienne fobie. Jed-
nej lokatorce przeszkadza∏a ∏aweczka 
przed blokiem, na której siadywali dla 
odpoczynku inni mieszkaƒcy tego˝; 
co prawda nieraz siadywali na niej 
te˝ inni, mniej znoÊni u˝ytkownicy, 
ale tak zdarza si´ na ca∏ym Êwiecie. 
Na ˝yczenie tej pani Administracja 
natychmiast wyrzuci∏a owà ∏aweczk´. 
Nast´pnie pani tej zaczà∏ niepodobaç 
si´ niewielki orzech rosnàcy nieopo-
dal jej balkonu. No i co? Orzech rów-
nie szybko wyci´to. Ale na tym nie 
koniec.

Tej pani zacz´∏a si´ niepodobaç 
równie˝ m∏oda studentka (nie-
mowa), mieszkajàca jak mysz pod 
miot∏à, akurat pod tà panià. No i 
zacz´∏y si´ korowody ze skargami, 
sprowadzaniem komisji z Admi-
nistracji, gdy˝ studentka ta rzeko-
mo zbyt g∏oÊno puszcza muzyk´, 
zbyt g∏oÊno leje wod´ z kranu i w 
ogóle zbyt g∏oÊno si´ zachowuje. 
Ta wysoko postawiona pani dosz∏a 
do porozumienia z sàsiadem, któ-
ry wymyÊli∏, ˝e dziewczyna u˝ywa 
jakiejÊ g∏oÊnej aparatury hydraulicz-
nej i prawdopodobnie p´dzi bimber. 

Na zmian´ robià tej dziewczynie 
dzikie awantury, a ona nie mo˝e na-
wet im odpowiedzieç.

Najbli˝si mieszkaƒcy wiedzà, 
˝e sà to po prostu  wyssane z palca 
bzdury, rodzàce si´ li tylko w cho-
rej wyobraêni skar˝àcych. By∏y 
nawet sprowadzane komisje, które 
stwierdzi∏y zupe∏ny brak podstaw 
do takich chorobliwych insynuacji, 
ale dzia∏ania majàce na celu wyrzu-
cenie tej nieszcz´Êliwej dziewczyny 
nie ustajà. Jak d∏ugo jeszcze takie 
osoby b´dà bezkarnie terroryzowaç 
pozosta∏à normalnà spo∏ecznoÊç 
mieszkaƒców, nie wy∏àczajàc pra-
cowników Administracji Osiedla 
Sadyba.

Jerzy Wypiórkiewicz

Od redakcji: Spostrze˝enia 
autora listu, w sprawie smro-
dów, przekazujemy pod rozwag´ 
kierownikowi Administracji 
Osiedla Sielce, jak te˝ kierowni-
kom pozosta∏ych administracji. 
Mgr in˝. Wojciech Baczyƒski, w 
swojej kwietniowej wypowiedzi, 
zapowiada∏ ca∏kowità przeróbk´ 
blokowej instalacji grawitacyjnej 
w jednym z bloków na Sielcach. 
To eksperymentalna operacja - 
po praktycznym sprawdzeniu 
jej efektów ma byç prowadzona 
w  2008 r. w nast´pnych blokach. 
Drugà spraw´ z korespondencji p. 
Jerzego Wypiórkiewicza, spraw´ 
stosunku niektórych lokatorów do 
studentki, komentujemy lapidar-
nie: Ludzie opami´tajcie si´!

Kiedy b´dzie koniec smrodów - z pytaniem takim zwróciliÊmy si´ 
do kierownika Administracji Sielce, mgr in˝. Wojciecha 
Baczyƒskiego. Chodzi∏o o to, by ustosunkowa∏ si´ do sygna∏ów o 
Êmierdzàcych zapachach wyst´pujàcych w mieszkaniach, na 
klatkach schodowych i w ca∏ych budynkach. Na jego wypowiedê, 
w kwietniowym numerze M-6, zareagowa∏o, w formie listów i wizyt 
w redakcji, kilku cz∏onków spó∏dzielni, nie tylko z os. Sielce.

Nie zawsze winni sà lokatorzy
Administracjom osiedli pod rozwag´

Rzekomy incydent odbi∏ si´ szerokim 
echem wÊród mieszkaƒców. W tele-

fonach i listach dawali wyraz swemu 
stanowisku, nie zgadzajàc si´ na ogó∏         
z wyra˝onà w liÊcie krytykà. Zaj´∏a           
te˝ stanowisko Administracja Osiedla. 
Jej kierownik, mgr in˝. Krzysztof 
Przychodzeƒ, tak napisa∏ do M-6.

Drzewa (topole) rosnàce przy ul. 
Zdrojowej zosta∏y przyci´te w marcu 
tego roku. Korekt´ przeprowadzono w 
sposób prawid∏owy, zgodny z obowiàzu-

jàcymi przepisami z zakresu chirurgii 
drzew. Topole sà roÊlinami o du˝ej sile 
przyrostu i nale˝y je ciàç w sposób 
znaczàcy. Osobom postronnym, nie zna-
jàcym si´ na ci´ciu drzew mo˝e si´ 
wydawaç, ˝e roÊliny zosta∏y okaleczone, 
ale w tym wypadku nie powinny si´ 
pojawiaç ˝adne obawy, poniewa˝ 
wszystkie prace zosta∏y przeprowadzone 
w∏aÊciwie.

W sprawie rzekomego zniszczenia 
ptasich gniazd, informujemy, ˝e taka 

sytuacja nie mia∏a miejsca. Pracownicy 
wykonujàcy korekty koron sà przeszko-
leni równie˝ z zakresu ochrony 
Êrodowiska i tym samym z ochrony 
ptaków. Gniazda nie kolidujàce z 
wykonywanymi pracami sà pozosta-
wiane na miejscu; je˝eli nie jest to 
mo˝liwe, sà przenoszone z du˝à 
ostro˝noÊcià na innà ga∏àê i stabilnie 
tam osadzane. Powy˝sze prace sà 
wykonywane przede wszystkim w okre-
sie zimowym lub wczesno-wiosennym, 
kiedy nie ma jeszcze gniazd lub dopiero 
zaczynajà byç tworzone.

Opini´ Administracji Osiedla po-      
twierdza, wÊród innych p. Alicja R. Jej 
zdaniem nie by∏o okrutnego niszczenia 
drzew, poddano je tylko naturalnym 
zabiegom wiosennym. Drzewom nic si´ 
nie sta∏o - odros∏y i sà dalej w dobrym 
stanie.

Âladem naszych artyku∏ów

Dlaczego tak okrutnie niszczy si´ przyrod´ - pytaliÊmy w notatce            
z czerwcowego numeru M-6 za sprawà p. Lidii K. z os. Sadyba. 
Chodzi∏o o nieprawid∏owe, jej zdaniem, przycinanie drzewom ga∏´zi.

Nie jesteÊmy okrutni
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Jak pami´ç si´ga, spokoju nie 
by∏o i nie ma zawsze z winy 
lokatorki z góry. DoÊç powie-

dzieç, ˝e mycie balkonu odbywa si´ 
przez wylanie wody i zepchni´cie 
brudów na zewnàtrz. Zalewa przy 
tym i brudzi balkony sàsiadów do 
parteru w∏àcznie (mieszkanie osoby, 
o której mowa, znajduje si´ na trze-
cim pi´trze).

Zmorà mieszkaƒców jest zalewa-
nie lokali. Pierwszy raz zdarzy∏o si´ 
to w latach osiemdziesiàtych, ostat-
ni raz w styczniu 2006 r. (zalano pi´ç 
lokali). Dla mnie by∏o to siódme po-
wodziowe zalanie, podczas którego 
w moim lokalu nic nie osta∏o si´ w 
stanie suchym. Dosz∏o do komplet-
nej ruiny mieszkania po kapitalnym 
remoncie w latach 2004/2005. Nie 
licz´ pomniejszych zalaƒ, np. samej 
∏azienki, naro˝a kuchni czy pokoju.

Ju˝ raz w przesz∏oÊci MSM Ener-
getyka, a by∏o to w r. 1981/1982, 

odnowi∏a na swój koszt moje miesz-
kanie po zalaniu z winy owej loka-
torki. Po dwudziestu kilku latach 
sytuacja si´ powtarza. Gdzie tkwi 
przyczyna tego stanu?

W przesz∏oÊci, przy wymianie 
rur ocynkowanych na plastikowe, 
Administracja - z sobie tylko wiado-
mych wzgl´dów - wyrazi∏a zgod´ na 
odstàpienie od ca∏oÊciowego projek-
tu wymiany instalacji i zastosowanie 
po∏àczeƒ w´˝ykowych. Wsz´dzie, w 
tym u mnie, wykonano instalacj´ 
na sztywno, w omawianym loka-
lu - nie; podobno po otrzymaniu 
oÊwiadczenia w∏aÊcicielki o pono-
szeniu ewentualnych kosztów w 
przysz∏oÊci.

W opisywanej sprawie, w wyniku 
moich interwencji, Administracja 
Sielc zgromadzi∏a dziesiàtki doku-
mentów, ale - choç sytuacja si´ po-
wtarza - nie stara si´, by cokolwiek 
czyniç. Odnosz´ wra˝enie, ˝e spra-

wa jest dla Administracji bardzo 
niewygodna, gdy˝, jak stwierdzono 
w rozmowie ze mnà, ta pani nikogo 
i niczego si´ nie boi, robi co chce i 
wszystko ma gdzieÊ. Przed laty sam 
Zarzàd MSM Energetyka ostrzeg∏ 
zainteresowanà, ˝e u˝ytkuje swój 
lokal niezgodnie z regulaminem 
porzàdku domowego, co mo˝e 
stanowiç podstaw´ do podj´cia 
dzia∏aƒ zmierzajàcych do pozba-
wienia cz∏onkostwa w spó∏dzielni 
i przeprowadzenia procesu eksmi-
syjnego.

I co? Na postraszeniu si´ 
skoƒczy∏o! Sprawa zosta∏a wyhamo-
wana po stwierdzeniu (pismo AO-
3/3343/2006 z 12 grudnia 2006 r.), 
˝e zagubieniu uleg∏o oÊwiadczenie 
lokatorki o zwrocie ewentualnych 
kosztów. Ale niech nikt nie stara 
si´ wmawiaç, ˝e za to, co dzieje si´ 
w bloku nie odpowiada Administra-
cja - to nie jest prywatna willa, to 
jest blok spó∏dzielczy. Kto, jak nie 
Administracja, pozwoli∏ na zasto-
sowanie w´˝yków w nieszcz´snym 
lokalu.

Sytuacje podobne lub takie same 
mogà wystàpiç zarówno w mojej, 
jak i innych administracjach. Te zaÊ 
nie powinny uciekaç od trudnych 

spraw codziennego ˝ycia - spraw 
dr´czàcych mieszkaƒców.

B.P.
(nazwisko i adres znane redakcji)
Od redakcji. Sprawa jest 

rzeczywiÊcie trudna. Obecnej Ad-
ministracji Osiedla Sielce dostaje si´ 
za winy poprzedników. Obowiàzuje 
jednak ciàg∏oÊç dzia∏ania. Czy na-
prawd´ sytuacja jest bez wyjÊcia?

Mieszkanie, które zajmuj´ od 1963 roku, podlega opiece 
Administracji Osiedla Sielce. Pi´tro wy˝ej mieszka osoba 
(dawniej rodzina), która za nic ma przepisy, regulaminy 
normujàce zasady wspó∏˝ycia spo∏ecznego. Post´puje 
wed∏ug przez siebie ustalonych norm, nie obchodzà jà 
sytuacje ˝yciowe innych.

Osta∏ mi si´ ino sznur...

Dziewi´ciu nowych 
cz∏onków

Rady Nadzorczej

Dr´czà go smutne myÊli

4 czerwca br., w kilka dni po obra-
dach 57. Zebrania Przedstawicieli 
Cz∏onków, ukonstytuowa∏a si´ Rada 
Nadzorcza MSM Energetyka.

Jej przewodniczàcym zosta∏ 
Janusz Gajda. Zast´pcami przewod-
niczàcego zostali Marek Linkiewicz i 
Marek ˚yszko. Funkcj´ sekretarza 
piastuje Ewa Klimaszewska.

Przewodniczàcy komisji Rady 
Nadzorczej: Komisja Rewizyjna - 
Kazimierz Kostecki, Komisja 
Techniczna - Zbigniew Koz∏ow-         
ski, Komisja Mieszkaniowa -            
Hanna Idêkowska, Komisja 
Organizacyjno - Samorzàdowa - 
Krzysztof Paw∏owski.

Pe∏ny sk∏ad Rady Nadzorczej: 
Janusz Gajda z os. Sadyba • Anna 
Dmowska z os. Sadyba •  Ryszard 
Dzialuk z os. Sielce • Hanna 
Idêkowska z os. Sielce • Andrzej 
Janowski z os. Stegny Po∏udnie • 
Jerzy Jastrz´bski z os. Idzikowskiego 
• Ewa Klimaszewska z os. Sielce • 
Kazimierz Kostecki z os. Sadyba • 
Zbigniew Koz∏owski z os. Stegny 
Po∏udnie • Stanis∏aw KryÊ z os. 
Stegny Po∏udnie • Maria Kulczycka 
- Lipka z os. Stegny Ro˝ek • Marek 
Linkiewicz z os. Stegny Pó∏noc • 
Grzegorz Madej cz∏onek oczekujàcy 
• Krzysztof Mro˝ewski z os. Sielce 
• Krzysztof Paw∏owski z os. Sadyba 
• Krystyna Przy∏uska z os. Stegny 
Pó∏noc • Krystyna Reszczyƒska z 
os. Stegny Po∏udnie • Maria 
Roso∏owska z os. Sadyba • Zdzis∏aw 
Rothe z os. Sadyba • Marek 
Woêniak z os. Bernardyƒska • 
Katarzyna Zdunek, cz∏onek oczeku-
jàcy • Krystyna Zienkiewicz - 
Domalewska z os. Stegny Po∏udnie 
• Marek ˚yszko z os. Stegny 
Po∏udnie • Zenon ˚y˝yƒski z os. 
Stegny Pó∏noc.

WczeÊnie, bo ju˝ w czerwcu br., odby∏a 
pierwsze robocze posiedzenie Rada 
Nadzorcza. Omówi∏a m.in. wykonanie 
zadaƒ gospodarczych spó∏dzielni w                
I kwartale br. oraz sprawy wynikajàce          
z 57. Zebrania Przedstawicieli Cz∏onków 
(prace nad statutem, nieuzyskanie abso-
lutorium przez cz∏onka Zarzàdu).

SIERPIE¡
• Rada Nadzorcza przyj´∏a informacj´ 
Komisji Statutowej o pracach nad no-
welizacjà statutu MSM Energetyka. 
Informacj´ przedstawi∏ przewodniczàcy 
komisji Ryszard Dzialuk.
• Rada Nadzorcza zapozna∏a si´ ze 
wst´pnym projektem obchodów 50-le-
cia MSM Energetyka. O zwiàzanych z 
tym zamierzeniach poinformowa∏ prezes 
Jan Radzikowski. Wi´cej na s.1.

WRZESIE¡
• Rada Nadzorcza oceni∏a wykonanie 
zadaƒ gospodarczych spó∏dzielni za I 

pó∏rocze 2007 r. JednoczeÊnie doko-
nano korekty planu na 2007 r. Korekta 
wynika z obowiàzku realizacji zadaƒ 
uj´tych w ustawie o spó∏dzielniach 
mieszkaniowych - zadaƒ nieznanych 
przy uchwalaniu planu spó∏dzielni.
• Rada Nadzorcza zapozna∏a si´ z infor-
macjà Komisji Statutowej o zakoƒczeniu 
prac nad nowelizacjà statutu MSM 
Energetyka. PodkreÊlano ogrom pracy, 
za co podzi´kowa∏ komisji przewodni-
czàcy Rady Nadzorczej Janusz Gajda.
• Rada Nadzorcza omówi∏a wa˝niejsze 
poczynania Zarzàdu wynikajàce z no-
welizacji ustawy o spó∏dzielniach miesz-
kaniowych. Zmieniono m.in. zasady 
rozliczeƒ kosztów zwiàzanych z 
eksploatacjà i utrzymaniem nieruchomoÊ-
ci. Skalà odniesienia jest obecnie nieru-
chomoÊç budynkowa, a nie osiedle.

PAèDZIERNIK
• Rada Nadzorcza okreÊli∏a podstawowe 
wskaêniki i za∏o˝enia do planu gospo-

darczo - finansowego spó∏dzielni na 
2008 r. Wi´cej s.1
• Rada Nadzorcza omówi∏a przygoto-
wania do nadzwyczajnego ZPCz., w tym 
zaopiniowa∏a projekty przedk∏adanych 
uchwa∏ (m.in. statut, regulamin obrad 
walnego zgromadzenia).

LISTOPAD
• Rada Nadzorcza wys∏ucha∏a infor-
macji Zarzàdu o wykonaniu zadaƒ gos-
podarczych spó∏dzielni za trzy kwarta∏y 
2007 r. Realizacj´ tych zadaƒ uzna∏a za 
prawid∏owà, zgodnà z planem na 2007 r. 
Nie wyst´pujà wi´ksze odchylenia od 
przewidywanych za∏o˝eƒ. Zmniejszy∏y 
si´ zad∏u˝enia czynszowe, nadal jednak 
wynoszà ponad 5,5 mln z∏.
• Rada Nadzorcza nawiàza∏a do decyzji 
nadzwyczajnego ZPCz. Zadaniem numer 
1 jest techniczne przygotowanie statutu 
do rejestracji, co powinno nastàpiç nie 
póêniej ni˝ do koƒca grudnia 2007 r. 
Szybkich dzia∏aƒ Zarzàdu wymaga 
uchwa∏a ZPCz. o wymianie gruntów w 
os. Sadyba.

Gospodarka na pierwszym planie
RADA NADZORCZA
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R ada domu jest jednym z 
organów spó∏dzielni. JeÊli 
wolno nam, a przecie˝ 

wolno, mieç krytyczny osàd wobec 
wszystkich innych organów 
spó∏dzielni, to niby dlaczego 
mia∏oby to nie dotyczyç rady domu. 
Tym jednak razem, choç nie bez 
oporów, powstrzymamy si´ od nad-
miaru konkretów.

Rada domu, o której mowa, te˝ 
jest przeczulona i ∏atwo si´ obra˝a. 
Dotyczy to g∏ównie jej przewodni-
czàcego. Poprzednik by∏ mniej 
wra˝liwy i mniej... rewolucyjny. 
Jego nast´pca nie owija niczego w 
bawe∏n´ i wali wprost: przez 20 lat 
nic w naszym bloku nie zrobiono, 

przyszed∏ czas na zmiany.
Nic nie zrobiono... Zapytajmy o 

to przewodniczàcych poprzednich 
rad tego domu! Gdzie zresztà, w 
którym bloku, zrobiono tyle, ile 
chcieliby jego mieszkaƒcy?

W ostatnich miesiàcach rada 
domu wzi´∏a na warsztat kilka istot-
nych kwestii. Zbada∏a np. wszystkie 
sk∏adniki czynszu, ich wysokoÊç. 
Chwa∏a jej za to! Zainteresowano si´ 
te˝, rzekomo nadmiernym, zu˝yciem 
wody w pralni. Postanowiono je 
ograniczyç, nie wp∏ywa to jednak 
wielce na zmniejszenie op∏at.

Bardzo krytyczna jest rada wobec 
dozorczyni. Ta zaÊ, zdaniem 
mieszkaƒców, nie jest ani najgorsza 

ani najlepsza. Swoje obowiàzki 
wykonuje tak, jak wi´kszoÊç dozo-
rców: mo˝e jeszcze nie na medal, ale 
i nie nagannie.

Trudno rad´ ganiç za to, ˝e chce 
wi´cej, ˝e chce lepiej. Cel jest             
szczytny, ale do jego osiàgni´cia nie 
zawsze kroczy si´ ca∏kiem 
prawid∏owà drogà.

Rada domu, z jej przewodniczà-
cym na czele, lubuje si´ w papierkach, 
tracàc na to czas swój i niepotrzeb-
nie zabierajàc czas innym. Nie negu-
jemy przy tym roli papierków i 
pisania w ogóle - niejednokrotnie 
jest to potrzebne, a czasem wr´cz 
niezb´dne. Tu jednak mamy chyba 
do czynienia z ... kultem papierków.

W ostatnich miesiàcach rada 
domu przygotowa∏a i skierowa∏a na 
zewnàtrz 26 ró˝nych pism: do 
Administracji Osiedla, do Zarzàdu 
spó∏dzielni, do Rady Nadzorczej. 
Odpowiedzi otrzyma∏a troch´ mniej, 
bowiem proÊby i postulaty, zawarte 

w jednym piÊmie, powtarza∏a w 
drugim i dlatego pewnie zbywano je 
czasem milczeniem.

Podsumujmy! Liczàc wszystko, 
a wi´c pisma przygotowane i 
wys∏ane przez rad´ domu na 
zewnàtrz, otrzymane na te pisma 
odpowiedzi oraz tzw. korespon-
dencj´ towarzyszàcà, zebra∏o si´ 
razem, plus minus, blisko 80 pozy-
cji. ¸àczna zaÊ dokumentacja to ok. 
150 stron formatu A-4.

*
Do kogo i o co tu apelowaç? Zarzàd 

spó∏dzielni, Administracja Osiedla 
nie powinni zbywaç milczeniem 
˝adnego wystàpienia rady domu. 
Tyle tylko, ze niektóre rady domu 
jakby specjalizujà si´ w pisaniu.

Mo˝e troch´ przesadzamy, mo˝e 
problem wyostrzamy, przyÊwiecajà 
nam jednak zbo˝ne intencje: nie 
traçmy czasu na zb´dne pisanie, 
poÊwi´çmy ten czas na dzia∏anie.

Zbigniew Rossa 

Przed kilku laty przewodniczàcy pewnej rady domu wyk∏uwa∏ nam 
oczy za drobne uwagi krytyczne w M-6. Wara od spo∏eczników - 
perorowa∏. My si´ spó∏dzielni bezinteresownie poÊwi´camy, a wy 
nas ganicie? Ganienie mia∏o polegaç na wytkni´ciu, ˝e rada domu w 
zbyt du˝ym stopniu zajmuje si´... papierkami.

Przez 20 lat nie zrobiono nic...
Rada domu i okolice

P rzy udziale m.in. członków 
MSM Energetyka powo∏ano 
Stowarzyszenie EURUS 

- Europejski Ruch Samorzàdowy, 
które uzyska∏o status stowarzysze-
nia mi´dzynarodowego. Oznacza- 
to mo˝liwoÊç organizowania swoich 
jednostek w kraju oraz na obszarze 
Unii Europejskiej. Stowarzyszenie 
mo˝e tam prowadziç dzia∏alnoÊç 
gospodarczà, pozyskujàc Êrodki 
finansowe z Unii Europejskiej, ale 
nie tylko.

Ârodki takie, jak informuje 
Pan Wojciech Czapski, nie sà jed-
nak przyznawane automatycznie. 
Mo˝na je dostaç po przygotowaniu 
odpowiednich projektów, które - jak 
przypuszczam - muszà uzyskiwaç 
akceptacj´ ofiarodawcy. Stàd apel 
do cz∏onków naszej spó∏dzielni, by 
w∏àczyli si´ w projektowanie ini-
cjatyw, które warte sà ubiegania o 
unijne pieniàdze.

Apeluj´ do innych, chocia˝ sama 
mam trudnoÊci z okreÊleniem, za co 
nale˝a∏oby si´ wziàç, jak taki wybór 
uzasadniç i jak ustaliç drog´            

prowadzàcà do celu - przedstawiç 
sposób realizacji postawionego zada-
nia. Wydaje mi si´, ˝e b´dà to w 
stanie zrobiç tylko nieliczni. A jeÊli 
tak, to nie warto chyba czekaç na 
z∏ote myÊli cz∏onków spó∏dzielni, 
tylko zaanga˝owaç do tego fachow-
ców i po przygotowaniu odpowied-
nich za∏o˝eƒ (koncepcji), przed-
stawiç cz∏onkom do dyskusji (akcep-
tacji).

Nale˝a∏oby te˝, moim zda-
niem, dok∏adniej okreÊliç prze-
widywane  relacje  Spó∏dzielnia 
- Stowarzyszenie. Agenda, obejmu-
jàca dzia∏alnoÊç gospodarczà i us∏ugi 
socjalne dla cz∏onków spó∏dzielni, 
dajàca tym cz∏onkom zatrudnienie 
(pe∏ne lub cz´Êciowe), wspomaga-
jàca m∏odych (praca, mieszkanie), 
to wspania∏a rzecz, choç - mówiàc 
wprost - wierzyç si´ nie chce, ˝e 
mog∏oby dojÊç do czegoÊ takiego.

Nie znam Pana Wojciecha 
Czapskiego, ale wiele o nim 
s∏ysza∏am - wiele dobrego. Poczyni∏ 
ju˝ pierwsze kroki (wspó∏praca 
z Norweskim Mechanizmem 

Finansowym, porozumienie z 
Urz´dem Pracy m.st. Warszawy, 
przyciàgni´cie studentów prawa, 
którzy mogà byç doradcami przy 
organizowaniu i prowadzeniu 
przysz∏ych firm, wspó∏dzia∏anie 
z Ministerstwem Budownictwa), 
wiele jeszcze przed nim, obawiam 
si´ jednak, by go nie za∏ama∏y trud-
noÊci, których pewnie nie brakuje.

Sceptyczne uwagi s∏ysz´ te˝ od 
niektórych cz∏onków spó∏dzielni.        
- To nie mo˝e si´ udaç - powiadajà, to 
przekracza mo˝liwoÊci spo∏eczników, 
którzy porywajà si´ z motykà na 
s∏oƒce. Ja ˝ycz´ im jak najlepiej, 
s∏owa otuchy sprawy  jednak nie 
za∏atwiajà.

Tak czy inaczej, wokó∏ 
Stowarzyszenia EURUS cz∏onkowie 
MSM Energetyka powinni tworzyç 
jak najlepszà atmosfer´. PowinniÊmy 
wierzyç, ˝e si´ uda - z korzyÊcià 
dla spó∏dzielni i jej cz∏onków. 
PowinniÊmy wspieraç te˝ inicjatywy 
stowarzyszenia, jak nie czynem, bo 
na to mo˝e za wczeÊnie, to s∏owem.

Samo stowarzyszenie, korzystajàc 
z ∏amów M-6, powinno nadal pro-
wadziç systematycznà dzia∏alnoÊç 
informacyjnà. Niektóre proble-
my, sygnalizowane dotàd przez 
Pana Wojciecha Czapskiego, 

wymagajà rozwini´cia; takiego 
rozwini´cia, które przybli˝y∏oby 
naszych cz∏onków do sprawy, 
lepiej ukaza∏oby im perspektywy, 
mo˝liwoÊci i korzyÊci; s∏owem, 
zach´ci∏o do dzia∏ania.       Alina R.

(nazwisko znane redakcji)

Dawno do M-6 nie pisa∏am, a tyle jest ró˝nych, godnych zain-
teresowania, spraw i problemów. Takie zasygnalizowa∏ w ostatnich 
miesiàcach Pan Wojciech Czapski. Warto przypomnieç...

KorzyÊç dla spó∏dzielni, korzyÊç dla cz∏onków
Ambitne cele Stowarzyszenia EURUS

L I S T Y

Podzi´kowaƒ 
nie b´dzie

 Redakcja otrzyma∏a listy, do 
zamieszczenia w M-6, z wyrazami 
uznania i podzi´kowania dla pracowników 
Administracji Osiedla. ˚aden z trzech 
takich listów nie znalaz∏ si´ jednak na 
∏amach pisma. Dlaczego?

Nie uwa˝amy bynajmniej, ˝e ad-
ministracje osiedli zas∏ugujà tylko na 
krytyk´ i nie robià nic, co zas∏ugiwa∏oby 
na pochwa∏´. Tak nie jest. JeÊli jednak, 
droga Pani Bo˝eno, dzi´kuje Pani za 
opiek´ nad kotami, a wraz z tym mamy 
dwa inne listy z krytykà administracji 
za zaniedbania, to - zestawiajàc jedno 
z drugim - powstajà wàtpliwoÊci.

Za opiek´ nad kotami te˝ mo˝e 
b´dziemy kiedyÊ dzi´kowaç. Póki co 
Administracja Osiedla powinna 
skuteczniej zajàç si´ bolaczkami 
mieszkaƒców.
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I. Przepisy ogólne
§ 1

1. Niniejszy Regulamin ma na 
celu ujednolicenie zasad korzysta-
nia z ogródków przydomowych we 
wszystkich osiedlach Spó∏dzielni.

2. Przepisy Regulaminu okreÊlajà 
podstawowe obowiàzki Admini-
stracji Osiedla oraz u˝ytkowników 
ogródków przydomowych.

§ 2
1. Ogródkiem przydomo-

wym nazywamy ogrodzony teren 
przylegajàcy do zajmowanego na 
parterze lokalu, u˝ytkowany przez 
jego mieszkaƒca lub mieszkaƒca 
wy˝szych kondygnacji, zwanego da-
lej u˝ytkownikiem.

II. Podstawowe obowiàzki 
administracji osiedla

§ 3
1. Administracja Osiedla wyra˝a 

zgod´ na za∏o˝enie ogródka na 
pisemny wniosek mieszkaƒca, za-
opiniowany przez Rad´ Domu, a w 
przypadku braku Rady Domu przez 
Rad´ Osiedla. Do wniosku musi 
byç do∏àczony szkic zawierajàcy 
wymiary przysz∏ego ogródka oraz 
propozycj´ ogrodzenia (zgodnie z                      
§ 5 pkt 1).

2. Pierwszeƒstwo w zak∏adaniu 
ogródków majà mieszkaƒcy parte-
rów.

3. Administracja mo˝e przydzieliç 
ogródek mieszkaƒcowi wy˝szych 
kondygnacji, w przypadku pisemnej 
zgody mieszkaƒca z parteru.

4. Nadzór nad prawid∏owà uprawà 
i piel´gnacjà ogródków sprawuje 
Dzia∏ Eksploatacji Administracji 
Osiedla.

5. Administracja Osiedla ma pra-
wo wejÊcia do ogródka bez powiado-
mienia u˝ytkownika jedynie w celu 
usuni´cia awarii, dok∏adajàc przy tym 

wszelkich staraƒ, aby zminimalizowaç 
szkody w nasadzeniach.

6. W przypadku prac planowa-
nych Administracja powiadamia 
u˝ytkownika o terminie wejÊcia do 
ogródka z siedmiodniowym wyprze-
dzeniem.

III. Podstawowe obowiàzki 
u˝ytkownika ogródka 

przydomowego
§ 4

1.U˝ytkownik ogródka zobo- 
wiàzany jest utrzymywaç porzàdek, 
estetyk´, regularnie kosiç, pieliç, 
przycinaç, opryskiwaç, podlewaç, a 
tak˝e konserwowaç w tym malowaç 
ogrodzenie na w∏asny koszt i 
w∏asnym staraniem.

2. Ogrodzenie winno byç wyko-
nane z ˝ywop∏otu, siatki lub innego 
jednolitego materia∏u przyj´tego dla 
danego budynku, w sposób estetycz-
ny i bezpieczny dla otoczenia. Pro-
jekt ogrodzenia musi byç zaakcepto-
wany przez Administracj´ Osiedla i 
Rad´ Domu, a w przypadku braku 
Rady Domu przez Rad´ Osiedla.

3. U˝ytkownik ogródka pono-
si koszt ogrodzenia ogródka oraz 
nasadzeƒ.

4.  Ze wzgl´dów bezpieczeƒstwa 
zaleca si´, aby ogrodzenie 
wyposa˝one by∏o w  furtk´, któ-
ra w przypadku zagro˝enia u∏atwi 
ewakuacj´ mieszkaƒców lub inne 
rozwiàzanie techniczne, które po-
winno byç zaakceptowane przez Ad-
ministracj´ Osiedla i Rad´ Domu, 
a w przypadku braku Rady Domu 
przez Rad´ Osiedla.

5. Do nasadzeƒ w ogródkach 
u˝ytkownik jest zobowiàzany 
dobieraç wy∏àcznie gatunki i od-
miany roÊlin nisko rosnàcych i 
kar∏owatych, nieograniczajàcych 
dost´pu Êwiat∏a na wy˝sze kondy-
gnacje.

6. U˝ytkownik mo˝e sadziç 
roÊliny pnàce wy∏àcznie przy spe-
cjalnych kratkach lub treja˝ach w 
oddaleniu od Êcian budynku.

7. W ogródku nie nale˝y uprawiaç 
warzyw.

8. W okresie wiosny i jesieni 
u˝ytkownik jest obowiàzany do 
sprzàtni´cia resztek roÊlin i opad∏ych 
liÊci, a zebrane nieczystoÊci w wor-
kach przenieÊç w miejsce wskazane 
przez Administracj´.

9. U˝ytkownik winien korzystaç 
z ogródka nie zak∏ócajàc ciszy i spo-
koju innym mieszkaƒcom.

10. Bez zgody Administracji Osie-
dla nie wolno:
• zak∏adaç ogródków przydomo-
wych,
• ogradzaç powy˝ej 1 m wysokoÊci 
(ogrodzenie powinno byç estetyczne 
i bezpieczne),
• sadziç drzew i krzewów, które b´dà 
w przysz∏oÊci ogranicza∏y widok i 
dost´p Êwiat∏a w mieszkaniach oraz 
krzewów pnàcych si´ po Êcianach 
budynku.

11. Na terenie ogródka nie            
wolno:
• rozpalaç ognisk oraz korzystaç z 
grilla, 
• stawiaç altanek, 
• prowadziç jakiejkolwiek instalacji 
pod lub nad ziemià bez zgody Ad-
ministracji.

12. Ogródek przydomowy nie 
mo˝e s∏u˝yç jako miejsce do 
sk∏adania niepotrzebnych przedmio-
tów. Niedopuszczalne jest równie˝ 
prowadzenie kompostowni na tere-
nie ogródka w jakiejkolwiek formie.

13.  W przypadku rezygnacji z 
ogródka u˝ytkownik przekazuje te-
ren Administracji Osiedla.

14. Przydzielenie ogródka u˝yt-
kownikowi oraz przekazanie ogród-
ka Administracji przez u˝ytkownika 
odbywa si´ protokólarnie.

IV. Sprawy porzàdkowe
§ 5

1. Powierzchnia ogródka po-
winna byç zbli˝ona kszta∏tem do 
prostokàta o szerokoÊci równej 
szerokoÊci przyleg∏ego mieszkania i 
d∏ugoÊci równej d∏ugoÊciom ogród-

ków ju˝ istniejàcych lub d∏ugoÊci 
wytyczonej przez Administracj´ 
w uzgodnieniu z Radà Domu lub 
Radà Osiedla w przypadku braku 
Rady Domu.

2. U˝ytkowanie ogródka jest 
bezp∏atne.

3. Teren ogródka przydomowego 
nie stanowi w∏asnoÊci u˝ytkownika.

4. Warunki korzystania z wody do 
podlewania ogródków okreÊla Rada 
Osiedla

5. Administracja Osiedla nie 
zwraca kosztów nasadzeƒ uszkodzo-
nych podczas wykonywania prac 
remontowych w ogródkach przydo-
mowych.

6. W przypadku stwierdzenia 
nie wywiàzywania si´ u˝ytkownika 
ogródka z obowiàzków wymienio-
nych w niniejszym Regulaminie: 

• Administracja Osiedla wystàpi 
z wezwaniem do u˝ytkownika 
ogródka o usuni´cie zaniedbaƒ lub 
zaprzestania ucià˝liwych dzia∏aƒ dla 
sàsiadów podajàc 14-dniowy termin 
zastosowania si´ do okreÊlonych w 
wezwaniu zaleceƒ.

• Je˝eli u˝ytkownik ogródka nie 
zastosuje si´ do zaleceƒ Admini-
stracji w okreÊlonym w wezwaniu 
terminie, Administracja przejmie 
ogródek w konserwacj´ lub przeka˝e 
innemu u˝ytkownikowi.

• Administracja Osiedla o pow-     
zi´tych krokach ma obowiàzek 
powiadomiç Rad´ Domu lub Rad´ 
Osiedla w przypadku braku Rady 
Domu.

§ 6
W przypadku rezygnacji z 

u˝ytkowania ogródka lub jego 
przej´cia przez Administracj´ Osie-
dla, u˝ytkownikowi nie przys∏uguje 
zwrot kosztów poniesionych na jego 
zagospodarowanie.

V.  Postanowienia koƒcowe
§ 7

1. Regulamin obowiàzuje wszyst-
kich u˝ytkowników ogródków przy-
domowych w MSM Energetyka.                                                         

2. Sporne sprawy dotyczàce 
ogródków przydomowych rozstrzy-
ga Rada Osiedla.

24 kwietnia 2007 r. Rada Nadzorcza uchwali∏a regulamin 
u˝ytkowania ogródków przydomowych. Normuje on 
najwa˝niejsze zwiàzane z ogródkami kwestie, przede wszyst-
kim obowiàzki stron, tj. administracji osiedli i u˝ytkowników. 
Niewykluczone jednak, ˝e zdarzyç si´ mogà nieporozumie-
nia. Sprawy sporne rozstrzygajà rady osiedli.

Regulamin u˝ytkowania ogródków 
przydomowych w MSM Energetyka
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MIESZKANIOWE
 Dwa po ko je w∏a sno Êcio we 31 mkw. w Pia sto wie, 

I pi´ tro w blo ku 4- pi´ tro wym, za mie ni´ na po dob ne, 
naj ch´t niej Sa dy ba. Z do p∏a tà! Tel. 022-723-46-46.

 Ku pi´ miesz ka nie jed no lub dwu po ko jo we w przy-
st´p nej ce nie. Tel. 0-504-855-658.

 Sprzedam w∏asnoÊciowe 38 mkw. na Sadybie ul. 
Bonifacego, III pi´tro (rama H). Dwa pokoje 
(s∏oneczne) + widna kuchnia, balkon, piwnica, nowe 
okna, parkiet, dwie windy, budynek ocieplony. Tel. 
0-604-93-06-71. Bez poÊredników! 

  Sprzedam mieszkanie w budynku B ul. 
Sobieskiego/Êw. Bonifacego. Parter 69 mkw.                
3 pokoje, oddzielna widna kuchnia, oddzielne WC, 
taras 10 mkw. i ogródek 10 mkw. Zakoƒczenie robót 
budowlanych II kwarta∏ 2008. Tel. 0-606-297-357 
lub 022 389-78-24.

 Zamieni´ 47 mkw. spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe 
osiedle Sielce. Trzy pokoje, widna kuchnia, balkon, 
okna PCV, blok ocieplony, pi´tro 7/10 - na mniejsze 
(ok. 35 mkw.) spó∏dzielcze w∏asnoÊciowe z cz∏onkiem 
Energetyki. Tel. 022 841-91-31. 

 Zapisz´ testamentem mieszkanie 38 mkw. za 
sukcesywne dop∏aty do mojej emerytury. Tel. 0-605-
334-800.

US¸U GI RE MON TO WE
 Re mon ty – kom plek so wo. Tel. 022 – 423 – 94-76 

lub 0-508-782-253.
Elek try k´ i hy drau li k´ w miesz ka niu. So lid nie, nie-

dro go. Tel. 0-502-900-276.
Hydraulik domowy WOD -KAN -GAZ (Upraw nie nia). 

Tel.  022-840-26-54 lub 0-502-977-324.
Elek tryk z upraw nie nia mi – pe∏ ny za kres us∏ug. Tel. 

022-841-90-81 lub 0-600-880-199.
Instalator stwo sa ni tar ne i ga zo we, re mon ty ∏a zie-

nek. Tel. 022-642-87-19.
Z∏o ta    Ràcz ka.   Tel.   022-840-26-54   lub                  

0-502-977-324.
Us∏u gi re mon to we od A do Z. Tel.  022-678-99-94 

i 0-606-112-426.

ZDROWIE
Re ha bi li ta cja – ga bi net, bó le kr´ go s∏u pa, sta wów, 

uda ry. Wi zy ty do mo we. Prak ty ka w USA, p∏yn ny 
an giel ski. Tel. 0-508-338-446.

EEG – Neu ro lo dzy. Daw niej So bie skie go 18, te raz 
Ur sy nów, ul. Pa sa˝ Sto k∏o sy 11. Tel. 022 643-40-42 
i 0-602-21-33-18.

Dia gno sty ka i le cze nie cho rób chro nicz nych –      
IN TE GRUM, ul. Ber nar dyƒ ska 5. Tel. 022-885-57-59. 
www.pa ra med.waw.pl

Dr n. me dycz nych, spe cja li sta neu ro log przyj mu je 
w ME DI AL DENT ul. Bur ga ska 2/4, Ste gny. Tel.        
022-842-75-25 i (0-22) 651-61-62.

 Dr n. med. specjalista cho rób we wn´trz nych – 
wi zy ty do mo we. Tel. 0-604-985-261.

NA UKA
 ¸a ci na – gra ma ty ka, s∏ow nic two, po moc w lek-

cjach, pra ce pi sem ne, t∏u ma cze nia – u stu dent ki 
V ro ku In sty tu tu Fi lo lo gii Kla sycz nej UW. Ste gny 
z do jaz dem. Tel. 0-604-238-628, GG 608-47-86.

 J´ zyk an giel ski – gra ma ty ka, kon wer sa cje, po moc 
w lek cjach, pra ce pi sem ne, t∏u ma cze nia – u ab sol-
wen ta SGH oraz Eu ro pe an Uni ver si ty Col le ge w Bruk-
se li. Ste gny z do jaz dem. Tel. 0-696-053-931 GG 
127-48-34.

 Fran cu ski: kon wer sa cje, t∏u ma cze nia przy si´ g∏e. 
Tel. 022-651-95-36, 0-691-743-127.

Fi zy ka – do wol ny za kres, przy go to wa nie do ma tu-
ry, olim piad. Ory gi nal ne za da nia, ta nie ko re pe ty cje. 
Tel. 022 842-00-59.

 Ma te ma ty ka – szko ∏a pod sta wo wa, gim na zjum. 
Do Êwiad czo na na uczy ciel ka. Tel. 0-500-785-723.

 An giel ski – uczniom gim na zjów i li ce ów. Do Êwiad-
czo na na uczy ciel ka. Tel. 022-842-64-67. Sa dy ba.

J´ zyk fran cu ski – ko re pe ty cje, kon wer sa cje, t∏u-
ma cze nia. Tel. 022--651-50-09.

 For te pian, in stru men ty kla wi szo we – pro fe sjo nal-
nie i cie ka wie, pe da gog z do Êwiad cze niem. Tel.          
0-503-379-336 i 022-498-90-64.

 An giel ski (na uka, ko re pe ty cje). Szko ∏a pod sta wo-
wa, gim na zjum, li ceum, przy go to wa nie do ma-        
 tu ry, za li cza nie lek to ratów oraz t∏u ma cze nia. Tel.                       
0-504-567-304 lub 022-642-17-11.

RÓ˚ NE
 Ku pi´ dzia∏ k´ z ma ∏ym dom kiem do 50 km 

od War sza wy. Tel. 022 840-30-46.
 Ko bie ta 37 lat do ̋ y wot nio za opie ku je si´ sa mot nà 

star szà oso bà w za mian za za pi sa nie miesz ka nia. Tel. 
0-600-667-537.

 Do wy na j´ cia miej sce po sto jo we w ga ra ̋ u Po lna 
3a. Tel. 0-664-322-812.

 Ob ra zy olej ne opra wio ne, bez po Êred nio z pra cow-
ni przy ul. Bo ni fa ce go, ar ty sta pla styk, du ̋ y wy bór, 
atrak cyj ne ce ny. Mo˝ li woÊç pre zen ta cji i wy bo ru 
u klien ta. Tel. 0-602-44-66-75.

 Zwrot VAT za ma te ria ∏y bu dow la ne, re mon to we. 
Wy pe∏ nia nie for mu la rzy VZM -1A/B. Ta nio. Tel.         
0022 642-50-81 i 0-880-528-951.

 Aker maƒ ska 3 • Kre dy ty na za kup nie ru cho mo Êci 
• Kre dy ty dla firm • Kre dy ty od d∏u ̋ e nio we. Tel. 
0-505-474-544.

 Wró˝ biar stwo. Tel. 0-600-393-485.
 Us∏ugi ksi´gowe (Mokotów): ksi´gi handlowe, 

KPiR, kadry. Tel. 022-423-87-82 i 0-604-486-650.
 No wo otwar ta Agen cja Ubez pie cze nio wa Gru py 

PZU S.A. ul. Ber nar dyƒ ska 5 za pra sza w godz. 11– 17. 
Ofe ru je my ubez pie cze nia ko mu ni ka cyj ne, ma jàt ko we 
i in ne. Tel. 022-842-81-30; 0-601-311-381.

Trans port – prze pro wadz ki. Ta nio, szyb ko, so lid-
nie. Tel. 0-504-376-845.

Sklep TA NIA ODZIE˚ Ste gny ul. Por to fi no 8 (na 
ty ∏ach Mok po lu) za pra sza. Tyl ko wy so ka ja koÊç.

Eme ryt z wy˝ szym wy kszta∏ ce niem przyj mie        
pra c´ biu ro wà. Ob s∏u ga kom pu te ra – zna jo-          
 moÊç    pro gra mu   Au to CAD.  Tel.  022-842-95-07                     
i  0-505-650-033.

Bie li zna – TRIUMPH, FE LI NA, du ̋ y wy bór mo de li 
i roz mia rów. So bie skie go 60 róg Bo ni fa ce go. Za pra-
sza my! 

Us∏u gi  kom pu te ro we   –  za bez pie cze nie  kom-   
 pu te ra,  usu wa nie  awa rii,  wi ru sów,  ko re pe ty cje         
z in for ma ty ki i in ne. Tel.0-506-077-327,                                     
www.wi de com.boo.pl

Us∏u gi sto lar skie – za bu do wa kuch ni, sza fy, me ble, 
pro jek to wa nie. So lid nie. Tel.  022- 651-86-15 lub  
0-501-551-941.

Za wio z´ do Êlu bu – szcz´ Êli wy Roll Roy ce – Re tro, 
bia ∏y. Dla miesz kaƒ ców Ener ge ty ki zni˝ ka. Tel.          
022-842-71-80 i 0-502-073-622.

Agen cja ubez pie cze nio wa ER GO-HE STIA, ul.       
Po wsiƒ ska róg Go∏ kow skiej za pra sza w godz.            
10-18. Ela stycz na ofer ta, sze ro ki za kres, po ra dy       
gra tis. Tel. 022-651-96-80 i 0-501-867-100,                            
ma il 009815 @ag.he stia.pl

 In tro li ga tor nia – ul. Amund se na 4 (Ur sy nów, 
od ul. De re nio wej). Au to bu sy: 136, 179, 436, 504, 
505. Tel. 0-602-600-773.

 Pe di cu re u klien ta. Tel. 022-863-73-47.
 Ory gi nal ne gra fi ki o ró˝ no rod nej te ma ty ce do 

miesz kaƒ, biur i na pre zent. Tel. 0-509-720-717.
 Sprzedam lub wynajm´ miejsce w gara˝u - 

w∏asnoÊciowe. Bonifacego 92 (ogrzewany, ochrona 
ca∏odobowa). Tel. 0-604-93-06-71.

 Sklep VILLA ITALIA ul. Konstanciƒska 3 (budynek 
administracji) zaprasza. Wyposa˝enie wn´trz, 
artyku∏y dekoracyjne, prezenty, oryginalne meble, 
kanapy.

Architekt wn´trz - aran˝acje wn´trz, projekty 
mebli, kuchni, doradztwo, dekoracyjne malarstwo 
Êcienne. Tel. 0-501-388-993.

Odnajm´ miejsce postojowe w gara˝u podziemnym 
ul. Bonifacego przy jeziorku Czerniakowskim. Tel. 
0-692-128-927.

WÊród mieszkaƒców szeÊciu 
osiedli MSM Energetyka (Sadyba, 
Stegny Po∏udnie, Stegny Pó∏noc, 
Stegny Ro˝ek, Idzikowskiego, 
Bernardyƒska) prowadzone sà, za 
zgodà Zarzàdu spó∏dzielni, badania 
ankietowe dotyczàce rozwoju wi´zi 
sàsiedzkich. Zajmuje si´ nimi mgr 

Magdalena Fuhrmann, która reali-
zuje prac´ doktorskà w ramach 
Studium Doktoranckiego na 
Wydziale Geografii i Studiów 
Regionalnych Uniwersytetu 
Warszawskiego.

W imieniu autorki badaƒ i w∏adz 
spó∏dzielni - mieszkaƒców, do 
których trafi, prosimy o zrozumie-
nie i pomoc. Raport z badaƒ b´dzie 
udost´pniony spó∏dzielni i znajdzie 
odzwierciedlenie w M-6.

Badania 
ankietowe

Po co te 
usprawnienia

A K T U A L N O Â C I

Przez 12 lat, od poczàtku ukazy-
wania si´ M-6, nie zdarzy∏o si´, by 
któryÊ z numerów nie wyszed∏ w 
zapowiedzianym terminie. Przysz∏a 
jednak d∏ugotrwa∏a choroba redak-
tora. Kiedy zaczà∏ dochodziç do 
siebie i móg∏ rozpoczàç redagowanie 
pisma, by∏ ju˝ paêdziernik.

Brak jednego numeru w 2007 r. 
b´dzie zrekompensowany w 2008 r. 
- roku 50 - lecia MSM Energetyka; 
albo specjalnym wydaniem M-6, 
albo zwi´kszeniem obj´toÊci.

Paêdziernik 2007
– bez M-6

W sklepie Carrefour na Sadybie 
sà kasy dla tych, którzy majà 
karty p∏atnicze i dla tych, co kart 
nie majà. Bywa, w zwiàzku z 
tym, ˝e przy jednych kasach 
wyst´pujà kolejki, przy drugich 
zaÊ jest pusto. Po co klientom 
takie usprawnienia?

Marek Kochaƒski

Fundacja EMERYT
00-896 Warszawa, ul. Ogrodowa 8
tel./fax (022) 620-40-44
e-mail: fundacja.emeryt@free.ngo.pl

Korzystajàc z najtaƒszej w Warszawie
wypo˝yczalni wózków inwalidzkich

poniedzia∏ek - piàtek godz. 10-17

Osoby dotkni´te sta∏à lub przejÊciowà 
trudnoÊcià w poruszaniu si´ zawieziesz do:
• przyjació∏ ˝yjàcych lub miejsc ich spoczynku
• do Êwiàtyƒ, na zakupy
• miejsc kultury i relaksu

L I S T Y

Us∏u gi re m
i 0-606-112-

ZDROWIE
Re ha bi li ta

uda ry. Wi zy
an giel ski. Teg

Korzystajàc z najtaƒszej w Warszawie
wypo˝yczalni wózków inwalidzkich

Otwórz im Êwiat
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